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Det har varit viktigt 
för oss att skapa så 
goda förutsättningar 
som möjligt för fler 
att kunna vara aktiva 
i skog och mark. Vi 
har haft högre anslag 
till naturvården än 
de olika regeringar-
na de senaste åren 
och gjort satsningar 
på upprustning av 
fjälleder, motionsspår 
och tillgängliggöran-
det av naturreservat 
mm. I Vänsterpar-
tiets budgetförslag 
för 2023 satsade vi 
1,8 miljarder kronor 
mer än regeringen på 
naturvårdsanslaget. Vi 
verkar för att ansla-
get ska höjas från 
den mycket låga nivå 
som regeringen nu 
har, men i dagsläget 
är det inte klart hur 
höstens budgetförslag 
kommer se ut.

Vi satsar 250 
miljoner kr mer 
än regeringen på 
naturvårdsansla-
gen i den senaste 
statsbudgeten. Vi 
anser att anslaget 
bör användas till 
insatser för skötsel 
och förvaltning 
av skyddad natur, 
bevarande och 
restaurering av 
biologisk mång-
fald, tillgängliggöra 
naturreservat och 
insatser för ett 
förstärkt frilufts-
liv. Vi anser att 
satsningen är 
också en satsning 
på arbetstillfällen 
i glesbygd då den 
högerkonserva-
tiva regeringens 
förslag är ett hårt 
slag mot lands-
bygdspolitiken och 
miljöpolitiken.

Naturpolitiken har 
länge varit en prio-
riterad fråga för Mil-
jöpartiet och vi har 
målmedvetet under 
vår tid i regeringen 
arbetat för att öka 
anslagen för skötsel 
och skydd av natur. 
Det är inte annat 
skamligt att regering-
en skurit ner ansla-
gen till naturvården. I 
vår skuggbudget från 
2022 förstärkte vi 
miljöarbetet kraftigt 
i jämförelse med 
regeringens budget, 
däribland skötsel av 
naturområden, stärkt 
biologisk mångfald, 
resurser för skötsel-
åtgärder i skyddade 
områden. Exakt hur 
vår skuggbudget 
kommer att se ut i 
höst får vi återkom-
ma till, men detta är 
ett prioriterat område 
för Miljöpartiet.

Vi tar ställning 
i konkreta bud-
getfrågor senare 
under hösten 
men för idrotts- 
och friluftslivet 
är kommunernas 
ekonomi otroligt 
viktig. En stärk 
kommunekonomi 
är helt avgörande 
om vi ska få fler 
och tryggare sti-
gar, löpspår, skid-
spår, vandrings-
leder, badplatser, 
promenadstråk 
och tillgängliga 
friluftsområden i 
hela landet och 
för människor 
med olika förut-
sättningar.

Sverige befinner 
sig i ett svårt 
ekonomiskt läge, 
och regeringen 
har varit tvungen 
att lägga en stram 
budget. Det svens-
ka friluftslivet är 
värt att värna och 
investera i. Reger-
ingen har budge-
terat 50 miljoner 
kronor per år till 
och med år 2027 
för utveckling och 
underhåll av vand-
ringsleder och fjäl-
leder. Liberalerna 
vill självklart satsa 
mer på underhåll 
och utveckling av 
leder, byggnader, 
tillgänglighetsin-
stallationer och 
andra viktiga delar 
av infrastrukturen 
som möjliggör ett 
rikt friluftsliv, så 
snart som ekono-
min tillåter.

Effekterna av den 
politik man driver 
måste alltid utvär-
deras och följas 
upp för att säker-
ställa att den har 
de effekter som 
man eftersträvar 
– så också här. 
Samtidigt är det 
viktigt att poäng-
tera att resultatet 
av den samlade 
politiken och olika 
aktörers insatser 
inte är avhängigt 
en enskild post i 
statens budget. 

Det är tuffa 
ekonomiska tider, 
och tyvärr så 
har alla delar av 
samhället känt av 
en neddragning. 
Som det ser ut 
nu, hoppas vi på 
att kunna verka 
för att de frilufts-
politiska målen 
på sikt ska kunna 
nås. Diskussioner 
om höstbudgeten 
pågår.  

Det är viktigt att 
våra vandringsle-
der och friluftsom-
råden sköts om 
och tas om hand. 
Inte minst handlar 
det om respekten 
gentemot natu-
ren och djuren. 
Anslagen ska ligga 
på en nivå som 
säkerställer det. 

Fråga: Naturen är friluftslivets idrottsarena. I senaste stadsbudgeten skars naturvårdsanslaget 
ner rejält vilket leder till försämrade möjligheter att underhålla och utveckla vandringsleder, 

naturreservat och friluftsområden. Vill ni återställa anslaget i höstbudgeten 2023?


